
Zápis  
z 12. zasedání Akademického senátu UHK dne 17. června 2009 

__________________________________________________________ 
 
Přítomni: doc. Tatiana Gavalcová (FIM), PhDr. Jan Mervart (FF), Ing. Karol Radocha 
(PdF), Kateřina Francová (SK za PdF), 
 
Mgr. Lenka Horáková, Mgr. Václav Maněna, Mgr. Jiří Štěpán (FF),  
Ing. Jaroslava Dittrichová, Ing. Karel Mls, Mgr. Filip Rubáček (FIM), 
Mgr. Iva Bartošová, RNDr. Jitka Kühnová, JUDr. Miroslav Mitlöhner (PdF), 
 
Michal Munzar, Vítězslav Louda, Petr Rezek (SK za FF), 
Jiří Šťovíček, Vojtěch Talášek, Alena Vejsadová (SK za FIM), 
Filip Sedlák (SK za PdF), 
 
Omluveni: Tomáš Juříček (SK za FIM), Martina Týblová (SK za FF), Aleš Roubal 
(SK za PdF)  
 
Nepřítomná: Eliška Doležalová (SK za PdF) 
  
Hosté: doc. RNDr. Josef Hynek, Ph.D., MBA, rektor UHK, PhDr. Dana Musilová, 
CSc., prorektorka pro vnitřní záležitosti, PaedDr. Monika Žumárová, Ph.D., 
prorektorka pro strategii a rozvoj, Mgr. Petr Grulich, Ph.D., děkan FF, doc. Ing. 
Václav Janeček, CSc., děkan FIM, doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc., děkan PdF, 
RNDr. Pavel Pražák, Ph.D., předseda AS FIM,   Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, 
Ph.D., předsedkyně AS FF, Mgr. Pavla Dočekalová, Ph.D., proděkanka pro studijní 
záležitosti, vzdělávací činnost FF, Mgr. Tomáš Kozel, Ph.D., proděkan FIM 
pro studijní záležitosti,  PaedDr. PhDr. Miloslav Vondráček, Ph.D., proděkan 
pro studium PdF,  Ing. Markéta Bednářová, tajemnice PdF, Mgr. Jaroslav Kacetl, 
Ph.D., zástupce UHK ve sněmu RVŠ 
 
Průběh jednání:  
 
Jednání otevřela a vedla doc. Gavalcová. Přivítala všechny senátorky a senátory 
a také hosty přítomné na zasedání.  
 
Program zasedání byl navržen následovně: 

1. Schválení výsledků doplňovacích voleb do SK AS UHK, konaných 5.–
7.5.2009 (předkládá Ing. Karol Radocha, předseda volební komise)  

2. Projednání materiálů ke strukturaci PdF (předkládají doc. RNDr. Josef 
Hynek, Ph.D., MBA, rektor UHK a doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc., děkan 
PdF UHK) 

3. Návrh Studijního a zkušebního řádu UHK (předkládá doc. RNDr. Josef 
Hynek, Ph.D., MBA, rektor UHK, zastoupený PhDr. Danou Musilovou, CSc., 
prorektorkou pro vnitřní záležitosti UHK) 

4. Různé 
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Doc. Gavalcová vznesla dotaz na doplnění nebo změnu pořadí projednávání 
jednotlivých bodů. Nikdo z přítomných senátorů tak neučinil. 

Bod 1. Schválení výsledků doplňovacích voleb do SK AS UHK, konaných 5. – 7. 
5. 2009 (předkládá Ing. Karol Radocha, předseda volební komise)  
Doc. Gavalcová vyzvala Ing. Karla Radochu k přednesení zprávy volební komise AS 
UHK k výsledkům doplňovacích voleb ze dne 5.-7.5.2009. Ing. Radocha uvedl zápis 
volební komise a konstatoval, že ve vymezené lhůtě nebyly k volební komisi AS UHK 
podány žádné námitky proti postupu provedení voleb. Volební komise považuje 
výsledky voleb za konečné a správné. 
 
Ing. Radocha uvedl ze zápisu volební komise pořízeného ze sčítání hlasů voleb 
do AS UHK za PDF, že dne 7. 5. 2009 ve 14:00 byla za přítomnosti čtyř členů 
volební komise AS UHK za PdF otevřena volební urna s hlasovacími lístky. V urně 
bylo nalezeno 809 volebních lístků. Volební komise zjistila, že voleb se zúčastnilo 
809 studentů a počet platných hlasovacích lístků je 799. Největší počet hlasů, a to 
125, získal kandidát Aleš Roubal. Volební komise konstatuje, že tento kandidát 
postupuje podle VJŘ AS UHK (čl.7, Volby členů AS UHK) do AS UHK za PdF. Další 
podrobnosti o volbách jsou uvedeny v zápisu volební komise na stránce AS UHK. 
 
Doc. Gavalcová vyjádřila poděkování všem členům volební komise za odvedenou 
práci.  
 
AS UHK má podle čl. 7 schválit zprávu volební komise AS UHK a tím potvrzuje 
výsledky voleb. Po tomto oficiálním potvrzení výsledků voleb se student Aleš Roubal 
stane členem SK AS UHK. Počet přítomných členů AS UHK byl v okamžiku 
hlasování 20. Hlasování bylo navrženo jako veřejné. 
 
Hlasováno: pro 20, proti 0, zdržel se 0. 
 
Zpráva volební komise AS UHK o výsledku doplňovacích voleb do SK AS UHK 
za PdF byla schválena.  
 
Pan Aleš Roubal přítomen nebyl a osobně se představí na dalším jednání AS UHK. 

Bod 2.  Projednání materiálů ke strukturaci PdF (předkládají doc. RNDr. Josef 
Hynek, Ph.D., MBA, rektor UHK, a doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc., děkan PdF 
UHK) 
 
Rektor UHK doc. Josef Hynek poskytl informaci o konečném vypracování 3 materiálů 
týkajících se strukturace PdF: návrh na ustavení Fakulty sociální práce, návrh 
na ustavení Fakulty technicko-přírodovědné a Dopad restrukturalizace 
na Pedagogickou fakultu UHK. Materiály vypracovaly týmy k tomu určené, 
jmenované rektorem UHK, a věnovaly se jim téměř celý rok. Rektor se zabýval 
vlastním procesem restrukturalizace a postupem tvorby potřebných dokumentů. 
Koordinaci vlastní písemné formy dokumentů vedla prorektorka dr. Žumárová. 
Materiály byly projednány na kolegiu rektora v červnu 2009 a byly předloženy také 
Akademickému senátu PdF. Záměrem je předložit materiály Akreditační komisi. 

- 2 - 
 

https://www.uhk.cz/uhk/organy/?levemenu=&clen=18710
https://www.uhk.cz/uhk/organy/?levemenu=&clen=18710
https://www.uhk.cz/uhk/organy/?levemenu=&clen=18710


Členové AS UHK dostali všechny tři materiály v elektronické formě a měli možnost 
se s nimi seznámit. 
 
Poté pan rektor předal slovo panu děkanovi Jehličkovi. Pan děkan Jehlička apeloval 
na včasné zaslání připomínek, z důvodu jejich zapracování. 
 
Následně předsedkyně AS UHK vyzvala k diskusi o těchto materiálech. Až 
na upozornění Mgr. Štěpána na posun názvosloví na str. 11 a ponechaný odkaz 
se další diskuse nerozvinula. Bod byl ukončen s tím, že vzhledem na povinnost AS 
UHK materiály projednat bude k tomuto bodu formulováno usnesení. 
 
Bod 3. – Návrh Studijního a zkušebního řádu UHK (předkládá doc. RNDr. Josef 
Hynek, Ph.D., MBA, rektor UHK, zastoupený PhDr. Danou Musilovou, CSc., 
prorektorkou pro vnitřní záležitosti UHK) 
 
Návrh Studijního a zkušebního řádu (SZŘ) UHK jménem rektora UHK předložila 
prorektorka dr. Musilová; členům AS UHK byl návrh zaslán elektronicky 
k prostudování a připomínkování. Dr. Musilová byla vyzvána k jeho prezentování 
a projednání písemných i případných dalších připomínek senátorů.  
 
Dr. Musilová se nejdříve věnovala účelu tohoto materiálu a komentovala postup, 
jakým byl sestaven. Uvedla, že materiál má zásadní význam pro UHK. Návrh SZŘ 
UHK byl tvořen v procesu harmonizace analogických fakultních předpisů 
na jednotlivých fakultách UHK na základě předchozích konzultací s proděkany fakult 
pro studium. Práci na něm se věnoval kvalifikovaný tým lidí víc než 6 měsíců 
a prorektorka ocenila spolupráci s proděkany pro studium. Uvedla, že materiál byl 
předmětem jednání akademických senátů fakult UHK. Zmínila, jaké kompetence 
k zavedení případných potřebných úprav režimu studia a jeho hodnocení mají fakulty 
a jejich senáty; tyto případné specifické úpravy jsou řešitelné formou přijetí výnosů 
děkanů v součinnosti s akademickými senáty fakult.  
 
Příprava SZŘ UHK směřuje také k tomu, aby se stal dokumentem akceptovatelným 
i pro nově zamýšlené fakulty UHK a aby ho bylo možné včlenit do připravovaného 
celouniverzitního informačního systému. Stávající Studijní a zkušební řád UHK je 
z roku 2004, nekoresponduje se zákonem – i toto zakládá důvod na jeho 
přepracování. Kvalitní SZŘ může posloužit jako výhoda v budoucím snažení UHK 
např. o získání  ECTS Label. Zásady v něm formulované se budou podílet 
na vytvoření jména UHK v akademickém společenství a veřejnosti obecně. Jeho 
příprava reaguje na trend vysokých škol ČR pracovat s vnitřními předpisy, které jako 
rámcové mají celoškolskou funkčnost a platnost. Smysl spočívá i v usnadnění mobilit 
studentů včetně mobility vnitrouniverzitní. Dr. Musilová uvedla přehled o tom, které 
vysoké školy v ČR zahrnující fakulty analogické k fakultám ve svazku UHK již pracují 
s celouniverzitním SZŘ. Uvedla, že v některých formulacích připravovaného SZŘ 
bylo možné inspirovat se celouniverzitním SZŘ VUT Brno. SZŘ UHK poslouží při 
rozšiřování forem celoživotního vzdělávání a mobilit studentů a akademických 
pracovníků.  
 
Dr. Musilová zdůraznila ambici UHK uvést nový SZŘ v platnost od 1.9.2009.  
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Dr. Musilová uvedla, že pro písemné připomínkování v rámci zařazeného bodu 
jednání na AS UHK 17.6.2009 byl stanoven obvyklý deadline týden před jednáním, tj. 
10.6.2009. Paní prorektorka umožnila ještě v deadlinu 15.6.2009 formulování dalších 
písemných připomínek nebo návrhů na změny. K tomuto dni obdržela připomínky 
od AS FIM a od SK AS UHK, ale od nikoho dalšího.  
 
V rámci tohoto úvodu se k návrhu SZŘ vyjádřila následně doc. Gavalcová: SZŘ  
ovlivní vlastní práci učitele nebo podmínky a okolnosti studia studenta UHK. Předpis 
má širší význam a je žádoucí pominout jeho chápání pouze rámcem osobních 
dosahů. Je nutným prvkem v soutěži o kvalitu vysokých škol ČR. Uvedla, že 
Univerzita Pardubice aktuálně v r. 2009 získala DS Label v r. 2009, VUT Brno je 
nositelem ECTS Label z r. 2009 (spolu s VŠE Praha), jde o celoevropskou soutěž. 
Mít celouniverzitní SZŘ má význam z hlediska úsilí o kvalitu i v tom, že jedna z jejich 
známek je strukturace studia s popsáním jeho výstupů, forem nabytí těchto výstupů 
a jejich hodnocení; návrh SZŘ UHK k tomu přispívá. Připomněla, že celostátně 
se pracuje na tvorbě Národního rámce kvalifikací v terciárním vzdělávání 
a dokončení návrhu tohoto rámce se předpokládá v roce 2010, plná funkčnost 
v r. 2012. Vychází to z doporučení Evropského parlamentu ze dne 23. dubna 2008 
o zavedení EQF pro celoživotní vzdělávání.  
 
Uvedla, že návrh připomínkovaly akademické senáty fakult; se stanovisky AS FIM 
a AS PdF je možné seznámit se na webu těchto fakult UHK. Stanovisko AS FF 
se na webu do večerních hodin dne 16.6.2009 ještě nenacházelo – na webu nebyl 
zápis z jednání AS FF. Záměr o tvorbě návrhu byl přednesen také v diskusích 
na předchozích zasedáních AS UHK, nikdo ze senátorů ani hostů nevznesl námitky. 
Doc. Gavalcová vyzvala, aby senátoři věnovali pozornost zejména postojům 
proděkanů pro studium na jednotlivých fakultách jako osob nejvíce kompetentních 
a zainteresovaných na funkčnosti a účinnosti předpisu. Detailní projednání návrhu 
jako návrhu vnitřního předpisu UHK je závažným úkolem pro AS UHK. 
 
Přítomní členové akademické obce FF argumentovali svoje postoje k návrhu SZŘ. 
Reagovali na ně členové SK AS UHK a také doc. Jehlička, děkan PdF i další 
senátoři. 
 
Poté AS UHK přistoupil k projednání návrhu SZŘ UHK a doc. Gavalcová seznámila 
přítomné, jak bude AS UHK postupovat. Nejdříve dr. Musilová uvede, jakým 
způsobem naložila s došlými písemnými připomínkami. Jejich případné zapracování 
bude jako barevně odlišný text promítnuto na obrazovku a o každé jednotlivé změně 
bude AS UHK hlasovat jako o rozhodnutí, a to podle čl. 13, bod (5) VJŘ UHK. 
Následně se otevře diskuse k podání dalších připomínek nebo návrhů na změnu 
ze strany senátorů, návrhy zaznamená přítomný pracovník IKM pan Bc. Radek 
Mrkus opět textem odlišné barvy na obrazovku. K případným jednotlivým změnám 
ve formulacích se vyjádří navrhovatelka dr. Musilová a uvede definitivní návrh 
případné změny. O jejich přijetí nebo nepřijetí provede AS UHK následně hlasování 
jednotlivě opět podle čl. 13, bod (5) VJŘ UHK. Po ukončení podávání návrhů nebo 
změn bude AS UHK hlasovat o schválení nebo neschválení návrhu SZŘ 
s případnými zapracovanými změnami již jako o celku (čl. 13, bod (5) VJŘ UHK). 
 

- 4 - 
 



Předsedkyně AS UHK doc. Gavalcová vyzvala dr. Musilovou, aby se jako 
předkladatelka věnovala v tomto smyslu nejdříve písemným připomínkám a následně 
připomínkám nebo návrhům na změny kladeným v rozpravě.  
 
Jelikož projednávání bylo časově značně dlouhé, šlo do detailů původního textu 
návrhu a účastníci diskuse si kromě návrhů účelových formulací na jiné znění textu 
vyjasňovali postoje také formou dotazů, tento zápis na tomto místě vynechá 
podrobnosti projednávání i výsledky značného počtu hlasování s uváděním počtů 
hlasů. Návrhy na změny podávali zejména Mgr. Štěpán, Mgr. Horáková, 
dr. Kühnová, dr. Mitlöhner. Výsledná podoba SZŘ UHK je přílohou tohoto zápisu 
a její text obsahuje nově zakomponované změny. Při podání návrhu některým 
ze senátorů předkladatelka dr. Musilová buď včlenila příslušnou formulaci do textu, 
nebo na základě diskuse zdůvodnila její odmítnutí (v tom případě s vazbou 
na souhlas podávajícího byl návrh zrušen). Nově navržená nebo upravená formulace 
textu byla promítána na obrazovce odlišnou barvou. O každé jednotlivé změně 
proběhlo hlasování veřejným způsobem, jeho výsledek byl pokaždé jednoznačný 
(přijato/nepřijato), a to při naplnění požadovaného počtu hlasujících členů AS UHK.  
 
Po ukončení tohoto připomínkování, tudíž po dosažení shody na výsledné podobě 
textu návrhu SZŘ, hlasoval AS UHK o jeho schválení jako o celku. Hlasování bylo 
navrženo veřejným způsobem, v okamžiku hlasování bylo přítomno 11 členů 
akademické komory AS UHK a 7 členů SK AS UHK (v průběhu zasedání AS odešel 
Mgr. Maněna a F. Sedlák).  
 
Hlasováno: pro 16, proti 0, zdržel se 2. 
 
Návrh Studijního a zkušebního řádu UHK předložený rektorem UHK doc. RNDr. 
Josefem Hynkem, Ph.D., MBA se změnami po zapracování pozměňovacích 
návrhů byl na základě VJŘ AS UHK přijat. 
 
Bod 4. Různé 
 
Doc. Hynek informoval přítomné senátory o vývoji VaVpI – 204mil. připadá na UHK, 
k tomu je potřebná 15% spoluúčast; nyní se řeší problém výstavby budovy. Jednou 
z variant je za tyto peníze opravit budovu č. 1 a 2, ale prioritou pro UHK je výstavba 
nové budovy. 
 
Senátor Vojtěch Talášek se dotázal na problém zakoupení 2 bytů (diskutovaný 
na předchozím zasedání AS UHK). Pan rektor odpověděl, že UHK oznámila městu 
Hradec Králové kladný úmysl byty odkoupit, cena je nižší, což je pro UHK výhodné. 
 
Doc. Gavalcová informovala senátory o možném odstoupení Elišky Doležalové (SK 
za PdF) – oznámení přišlo e-mailem, věc bude dořešena. Poté postoupí do AS UHK  
následující zvolený kandidát z kandidátky voleb do SK UHK. 
 
Další příspěvky do různého nebyly, bod byl proto ukončen. Příští jednání AS UHK 
se uskuteční koncem září, bezprostředně po zahájení zimního semestru 2009/10. 
 
V závěru jednání bylo formulováno usnesení: 
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Usnesení z jednání AS UHK: 
 
Akademický senát UHK na svém 12. zasedání dne 17. června 2009 přijal 
usnesení: 

 
1. AS UHK po projednání schvaluje zprávu volební komise AS UHK o výsledku 

doplňovacích voleb do SK AS UHK za PdF.  
 

2. Akademický senát UHK projednal bez výhrad tři materiály ke strukturaci PdF 
předložené doc. RNDr. Josefem Hynkem, Ph.D., MBA, rektorem UHK, 
a doc. Ing. Vladimírem Jehličkou, CSc., děkanem PdF UHK. 

 
3. AS UHK po projednání schvaluje návrh Studijního a zkušebního řádu UHK 

předloženého doc.  RNDr. Josefem Hynkem,  MBA, Ph.D., rektorem UHK, 
se změnami po zapracování pozměňovacích návrhů. 

 
O přijetí usnesení hlasovali členové akademického senátu veřejně. V okamžiku 
hlasování bylo v jednací místnosti přítomno 18 členů AS UHK. 
 
Hlasováno: pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0. 
 
Usnesení AS UHK bylo přijato jednomyslně. 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 23. 9. 2009, 13,30 hod., 
rektorát UHK. 

 
                                                                                                   
                                                                          doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc.  
                                                                          předsedkyně AS UHK 
 
V Hradci Králové dne 17.6.2009                   
Zapsala: Iveta Vondráčková 
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